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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 137) 

Komisji do Spraw Unii Europejskiej (nr 146) 
6 lipca 2017 r. 
Komisje: do Spraw Unii Europejskiej oraz Samorządu Terytorialnego i Polityki 
Regionalnej, obradujące pod przewodnictwem posła Andrzeja Maciejewskiego 
(Kukiz15), przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regio-
nalnej, rozpatrzyły: 

– poprawki zgłoszone w trakcie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o zasadach realizacji programów w zakresie polityki spój-
ności finansowanych w perspektywie finansowej 2014–2020 oraz niektórych 
innych ustaw (druki nr 1636 i 1695). 

W posiedzeniu  udział  wzięli: Jerzy Kwieciński  sekretarz  stanu  w Ministerstwie  Rozwoju  wraz 
ze współpracownikami, Robert Jaworski radca prawny w Polskiej Agencji Rozwoju Przedsiębiorczo-
ści, Marek Wójcik pełnomocnik zarządu Związku Miast Polskich. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Dariusz Myrcha, Jolanta Osiak – z sekre-
tariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Agnieszka Maciejczak, Paweł Witecki – z sekreta-
riatu Komisji w Biurze Spraw Międzynarodowych; Wojciech Białończyk, Łukasz Kasiak, Urszula 
Olszewska, Jacek Pędzisz – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 

Dzień dobry państwu. Zapraszam panią przewodniczącą do stołu. Otwieram wspólne 
posiedzenie  Komisji  Samorządu  Terytorialnego  i Polityki  Regionalnej  oraz  Komisji 
do Spraw Unii Europejskiej. 
Witam panie i panów posłów. Witam zaproszonych gości. Witam pana Jerzego Kwie-

cińskiego, sekretarza stanu w Ministerstwa Rozwoju. Witam przedstawicieli Minister-
stwa Finansów,  przedstawicieli Ministerstwa  Spraw Wewnętrznych  i Administracji, 
przedstawicieli Ministerstwa Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej, przedstawi-
cieli Najwyższej Izby Kontroli. Na sali mamy także przedstawicieli Polskiej Agencji Roz-
woju Przedsiębiorczości oraz samorządowców. 
Proszę państwa, zgodnie z listą obecności stwierdzam kworum. 
Porządek dzienny przewiduje rozpatrzenie poprawek zgłoszonych w trakcie drugiego 

czytania do projektu ustawy o zmianie ustawy o zasadach realizacji programów w zakre-
sie polityki spójności finansowanych w perspektywie finansowej 2014–2020 oraz niektó-
rych innych ustaw (druki nr 1636 i 1695). 
Mam serdeczną prośbę do panów z tyłu. Proszę panów. Przepraszam, panie Marku. 

Czy obu Marków można prosić bliżej oraz o to, żeby nie przeszkadzali? 
Czy są uwagi do porządku obrad? Nie słyszę. A zatem stwierdzam przyjęcie porządku 

dziennego. 
Proszę państwa, w czasie drugiego czytania zostały zgłoszone poprawki. Proponuję 

następujący tryb procedowania. Po pierwsze, wnioskodawcy przedstawiają uzasadnienie, 
strona rządowa wyraża swoją opinię, potem Biuro Legislacyjne, ewentualnie głos za, głos 
przeciw i głosowanie lub stwierdzenie, że nie ma sprzeciwu. Jeżeli nie usłyszę sprze-
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ciwu, stwierdzę przyjęcie zaproponowanego trybu procedowania. Nie słyszę sprzeciwu. 
A zatem stwierdzam, że przyjęliśmy tryb procedowania. 
Rozumiem, że wszyscy posłowie oczywiście otrzymali poprawki. Łącznie zostało zgło-

szonych 19 poprawek. Proszę, żeby poprawkę nr 1 zaprezentował przedstawiciel klubu 
Platformy Obywatelskiej. Proszę bardzo. 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Dzień dobry. Szanowni państwo, poprawka nr 1 dotyczy dwóch zagadnień, a mianowi-
cie wykreślenia możliwości formułowania wytycznych programowych. W części dotyczy 
to też spraw desygnacji, czyli włączenia wojewodów w proces. Kwestie te były szeroko 
podnoszone przez reprezentacje samorządów, w szczególności samorządy województw, 
które  stwierdziły,  że rezygnacja  z wytycznych  programowych nie  usprawni,  a wręcz 
utrudni rozumienie przez beneficjentów zasad programów. Na dodatek jeszcze reprezen-
tacje samorządów województw twierdzą, że kryteria programowe pozwalały bardziej sfo-
kusować te obszary wsparcia, na których zależało samorządom województw. Podnosiły 
wiele szczegółowych sytuacji, w których będzie większa trudność, w istocie po stronie 
beneficjenta. Twierdziły, że nie będzie to realne ułatwienie. 
Jeżeli chodzi o kwestie desygnacji, to tutaj mamy zasadniczą sprawę. Uważamy mia-

nowicie, że umowa partnerstwa po to została tak sformułowana, że zadania desygnacji 
mamy po stronie ministra. Powinien się z tego wywiązywać włączaniem wojewody, który 
w tym momencie nie ma należytego wyposażenia w pracowników, gdyż IPOC w zasadzie 
zakończyły swoją pracę w roku 2015. Spowoduje to, że zadania będzie trudno realizować. 
To tyle. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Czy strona rządowa ma uwagi? 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Rozwoju Jerzy Kwieciński: 
Jesteśmy przeciwni proponowanym zmianom. Wczoraj w czasie drugiego czytania mia-
łem okazję szeroko to wyjaśnić. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Czy Biuro Legislacyjne ma uwagi? 

Legislator Jacek Pędzisz: 
Panie  przewodniczący,  szanowni  państwo,  przede  wszystkim  chcielibyśmy  zwrócić 
uwagę, że poprawki odnoszą się do nowej numeracji. Nie we wszystkich miejscach, gdzie 
zostały zgłoszone poprawki, mogą państwo odnaleźć swoją numerację w sprawozdaniu. 
W zestawieniu poprawek została przyjęta nowa numeracja. 
Mamy uwagę do poprawki nr 1. Należy zauważyć, że przyjęcie poprawki nr 1 będzie 

oznaczało automatyczne odrzucenie poprawki nr 3. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania. Proszę bardzo. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 1, konsekwencją przyjęcia 

której będzie odrzucenie poprawki nr 3? Kto jest za przyjęciem poprawki? Dziękuję. Kto 
jest przeciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
10 głosów za, 29 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Stwierdzam, że poprawka została odrzucona. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 2. Proszę bardzo. Jest to poprawka klubu 

Platformy Obywatelskiej. Proszę przedstawiciela o krótkie uzasadnienie. 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Jeżeli mogę prosić, to proszę Biuro Legislacyjne. Ze względu na zmiany, które nastąpiły, 
będzie ono w stanie powiedzieć, w którym momencie występują wyrazy „w szczególno-
ści”. 
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Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Proszę bardzo, Biuro Legislacyjne. 

Legislator Jacek Pędzisz: 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, wyrazy „w szczególności” znajdują się w zmia-
nie nr 8 w art. 14a w ust. 3. Jest to tzw. wprowadzenie do wyliczenia, gdzie są określone 
zadania rzecznika. Chodzi o to, żeby po ewentualnym przyjęciu poprawki katalog zadań 
rzecznika był katalogiem zamkniętym. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję bardzo. Pan przewodniczący Protas. 

Poseł Jacek Protas (PO): 
Właściwie pan legislator, pan mecenas, już powiedział to, co chciałem powiedzieć. Jest 
to doprecyzowanie kompetencji rzecznika. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Czy strona rządowa ma uwagi? 

Sekretarz stanu w MR Jerzy Kwieciński: 
Nie, nie mamy. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 2, proszę o podniesienie 

ręki? Dziękuję. Kto jest przeciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o poda-
nie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 30 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Stwierdzam, że poprawka nie została przyjęta. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 4. Proszę bardzo przedstawiciela klubu 

Platformy Obywatelskiej,  jeżeli oczywiście  jest taka potrzeba. Jeżeli nie ma potrzeby, 
Biuro Legislacyjne. Przepraszam, przecież poprawka nr 3 została automatycznie... Prze-
praszam, poprawka nr 3. Dobrze. Przepraszam, klub Polskiego Stronnictwa Ludowego. 
Tak. Czy jest klub Polskiego Stronnictwa Ludowego? Nie ma. Rozumiem, że strona rzą-
dowa nie ma uwag. 
Przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 3? Kto jest przeciwny? Dzię-

kuję. Kto wstrzymał się od głosu? 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 30 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Oczywiście poprawka nie została przyjęta. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 4. Czy klub Platformy Obywatelskiej 

chciałby coś dodać? 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Chodzi  o to,  żeby  to doprecyzować  ze względu  na to,  że zaproponowany w projekcie 
ustawy sposób dystrybuowania środków jest nieprecyzyjny. Bliżej nie określono, które 
podmioty mogą wykorzystywać środki. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. A zatem przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 4? Dziękuję. Kto jest prze-

ciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
10 głosów za, 30 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 
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Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Stwierdzam, że poprawka nie została przyjęta. 
Poprawka nr 5. Czy wnioskodawca chciałby coś dodać? 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Chciałbym zwrócić uwagę, że samorządy województw podnosiły, iż nie wiadomo, jak będą 
klasyfikowane instrumenty środków zwrotnych, czy nadal będą środkami unijnymi i kto 
de facto będzie ich dysponentem. Stąd są to poprawki, które doprecyzowują owe kwestie. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Czy Biuro Legislacyjne chciałoby się tutaj wypowiedzieć? Proszę. 

Legislator Jacek Pędzisz: 
Dziękuję  uprzejmie.  Panie  przewodniczący,  chcielibyśmy  jedynie  zwrócić  uwagę, 
że poprawka nr 5  zawiera pewne błędy  legislacyjne polegające na złych odesłaniach 
w przepisie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję bardzo. Z tego co widzę, strona rządowa nie chce tutaj niczego dodawać. Dobrze. 
A zatem przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki, proszę o podniesienie ręki? 

Dziękuję. Kto jest przeciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie 
wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 30 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Poprawka nr 6. Czy wnioskodawca chciałby coś dodać? 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Nie będę nic dodawał. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 6? Dziękuję. Kto jest prze-

ciwny? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
8 głosów za, 30 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Stwierdzam, że poprawka nie została przyjęta. 
Przechodzimy do rozpatrzenia poprawki nr 7. Proszę bardzo, panie pośle. 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Tutaj  z przyjemnością  uzasadnię. Mianowicie  instytucja  zarządzająca  podnosiła,  iż 
w zasadzie nie ma możliwości, żeby w trybie zaproponowanym w ustawie dokonywać 
korekty wniosków, dlatego że taka jest natura generatora wniosku. Wykonanie przez 
instytucję  zarządzającą  poprawki wiązałoby  się  z wygenerowaniem  całego wniosku 
do podstaw. Oznaczałoby to, że pod wnioskami nie mielibyśmy podpisów samego wnio-
skodawcy. Stąd jest propozycja, żeby wrócić do już utartego i wypraktykowanego spo-
sobu korygowania oczywistych omyłek. Wydaje mi się, że jest to całkiem zasadne. Mam 
nadzieję, że w przypadku przyjęcia takiego rozwiązania ministerstwo zadba o to, żeby 
stosowne generatory wniosków zostały skorygowane. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Czy Biuro Legislacyjne lub strona rządowa mają uwagi? Strona rządowa, pro-
szę bardzo. 

Sekretarz stanu w MR Jerzy Kwieciński: 
Ponieważ wczoraj nie miałem okazji skomentować, może dodam, że sposób, który zapro-
ponowaliśmy,  jest stosowany w wielu krajach. Wychodzi on naprzeciw beneficjentom 
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po to, żeby w przypadku oczywistych omyłek niepotrzebnie ich nie wzywać, nie faty-
gować. I tak korekty tego typu wprowadzane przez daną instytucję później są wprowa-
dzone przez beneficjenta. Zmiana, którą proponujemy, absolutnie wychodzi naprzeciw 
beneficjentom. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 7, proszę o podniesienie 

ręki. Dziękuję. Kto jest przeciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o poda-
nie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 31 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Stwierdzam, że poprawka nie została przyjęta. 
Poprawka nr 8. Proszę bardzo, Biuro Legislacyjne. 

Legislator Jacek Pędzisz: 
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, jeżeli chodzi o poprawki nr 8 i 9, poprawki te 
zostały przez nas omyłkowo zamieszczone w zestawieniu. Zostały zamieszczone w złej 
kolejności. Poprawka nr 9  jest poprawką dalej  idącą. Stąd prosimy o przegłosowanie 
najpierw poprawki nr 9, a następnie poprawki nr 8. W sprawozdaniu dodatkowym przyj-
miemy odpowiednią kolejność. Dziękuję uprzejmie. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dobrze. Dziękuję bardzo. W takim razie poprawka nr 9. Proszę bardzo. Przechodzimy 
do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 9? Dziękuję. Kto jest prze-

ciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 32 głosy przeciwne, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję bardzo. A zatem wracamy do poprawki nr 8. Proszę bardzo. Przechodzimy 
do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 8? Dziękuję. Kto jest prze-

ciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 32 głosy przeciwne, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Stwierdzam, że poprawka oczywiście nie została przyjęta. 
Poprawka nr 10. Proszę bardzo. Przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 10? Dziękuję. Kto jest prze-

ciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 32 głosy przeciwne, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Oczywiście poprawka nie została przyjęta. 
Przechodzimy do poprawki nr 11. Proszę. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 11? Dziękuję. Kto jest prze-

ciwny? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 31 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do poprawka nr 12. 



8                  m.h.

Pełny ZaPis PrZebiegu Posiedzenia:  
Komisji samorządu Terytorialnego i Polityki regionalnej (nr 137), 

Komisji do sPraw unii euroPejsKiej (nr 146)

Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 12? Dziękuję. Kto jest prze-
ciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Poprawkę nr 13 chcemy wycofać. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 32 głosy przeciwne, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Poprawka nr 13. Poseł wnioskodawca chciał zabrać głos, tak? 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Chcemy ją wycofać. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Wycofujecie państwo. Dobrze. 
A zatem przechodzimy do poprawki nr 14. Proszę bardzo, Biuro Legislacyjne. 

Legislator Jacek Pędzisz: 
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, tutaj  jest podobna sytuacja jak w przypadku 
poprzednich poprawek. W przypadku pozytywnego zaopiniowania poprawki nr 14 będzie 
to oznaczało negatywną opinię dla poprawek nr 15 i 16. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 14, proszę o podniesienie 

ręki. Dziękuję. Kto jest przeciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o poda-
nie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
2 głosy za, 32 głosy przeciwne, 6 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Stwierdzam, że poprawka nr 14 nie została przyjęta. 
Poprawka nr 15. Proszę. Przechodzimy do głosowania. 
Kto  jest za? Dziękuję. Kto  jest przeciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? 

Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
11 głosów za, 31 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Stwierdzam, że poprawka nr 15 nie została przyjęta. 
Przechodzimy do poprawki nr 16. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 16? Dziękuję. Kto jest prze-

ciwny? Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
13 głosów za, 32 głosy przeciwne, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do poprawki nr 17. Proszę bardzo, pan poseł Wilczyński. 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Chciałbym zwrócić uwagę, że jest to główny obszar sporu pomiędzy Ministerstwem Roz-
woju a samorządami województw, który dotyczy obecności wojewody w procesie desy-
gnacji. Żałuję, że stało się tak, iż ministerstwo nie wyłączyło z projektu ustawy kwe-
stii, która była jedyną, największą i kontrowersyjną. Mielibyśmy wtedy sytuację, kiedy 
decyzja Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu Terytorialnego byłaby na „tak”. Żałujemy, 
że tak się stało. Zamiast forsować tę kwestię, można było wyłączyć ją do kolejnej nowe-
lizacji. Nie stałoby się nic szczególnego. Pan minister, oczywiście „stety”, miałby pozy-
tywną opinię samorządów województw. 
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Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 17, proszę o podniesienie 

ręki. Dziękuję. Kto jest przeciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o poda-
nie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
13 głosów za, 32 głosy przeciwne, 0 wstrzymujących się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do poprawki nr 18. Przechodzimy do głosowania. Przepraszam. 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Sekundę. Powiem tylko tyle, że wobec tego, iż nie zostały uwzględnione poprawki doty-
czące kryteriów programowych, poprawka ta zasadniczo stała się bezprzedmiotowa. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
A zatem jest wycofana. Dobrze. Przechodzimy do poprawki nr 19. Rozumiem, że poprzed-
nia w tym momencie została wycofana. 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Tak. W tym momencie wycofuję ją. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do poprawki nr 19. Proszę bardzo, pan poseł Wilczyński. 

Poseł Ryszard Wilczyński (PO): 
Proszę  jednak ministerstwo  o mały,  drobny  gest  w stosunku  do samorządów  woje-
wództw. Zakładam, że ustawa będzie przyjęta na następnym posiedzeniu Sejmu, być 
może również z poprawkami. Oznaczałoby to, że samorządy w okresie, w którym się 
znajdują, rzeczywiście potrzebują troszkę więcej czasu. Chciałbym zwrócić uwagę na to, 
że lista uwag była jednak bardzo długa. Była to lista merytorycznych uwag. Pan minister 
nie może zaprzeczyć, że samorządy województw zgłaszały bardzo merytoryczne uwagi. 
Wydaje mi się, że pozwolenie samorządom województw, żeby miały raptem dwa tygodnie 
więcej na ogarnięcie tematu, a jest to poważna zmiana, jest sensowne. A więc zwracam 
się bezpośrednio do pana ministra, żeby jednak w tym momencie był uprzejmy uczynić 
jeden drobny, maleńki gest. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Pan minister, proszę bardzo. 

Sekretarz stanu w MR Jerzy Kwieciński: 
Panie przewodniczący, szanowni państwo, wydaje mi się, że jako strona rządowa możemy 
przychylić się do propozycji, żeby wydłużyć termin z czternastu do trzydziestu dni. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Rozumiem, że jest akceptacja strony rządowej wobec poprawki. Dobrze. 
Czy pan Marek Wójcik chciałby jeszcze zabrać głos? 

Pełnomocnik zarządu Związku Miast Polskich Marek Wójcik: 
Panowie przewodniczący, Wysokie Komisje, szanowni państwo, chciałbym poprzeć wnio-
skodawców poprawki. Skala zmian rzeczywiście jest bardzo dużo. Dziękujemy resortowi 
za to, że przychylił się do owej propozycji. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Przechodzimy do głosowania. 
Kto z pań i panów posłów jest za przyjęciem poprawki nr 19? Dziękuję. Kto jest prze-

ciwny? Dziękuję. Kto wstrzymał się od głosu? Proszę o podanie wyników. 

Sekretarz Komisji Paweł Witecki: 
45 głosów za, 0 głosów przeciwnych, 1 wstrzymujący się. 

Przewodniczący poseł Andrzej Maciejewski (Kukiz15): 
Dziękuję. Oczywiście poprawka nr 19 została przyjęta. 
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Proszę państwa, stwierdzam, że Komisje zakończyły głosowania poprawek. 
Proponuję, żeby posłem sprawozdawcą została pani przewodnicząca Izabela Kloc. Czy 

są inne kandydatury? Czy pani przewodnicząca Kloc wyraża zgodę? Czy wyraża pani 
zgodę? Dziękuję. Stwierdzam, że mamy sprawozdawcę. 
Zamykam posiedzenie. Dziękuję bardzo. 


